
 

 

IZVEŠTAJ SA UTAKMICA LIGE NACIJA(Ž)- I NEDELJA,21.-23.05.2019.BEOGRAD 

U periodu od 21.-23.05.2019.godine delegirana sam kao jedna od linijskih sudija  na utakmice 

Lige Nacija za žene koje su odigrane u Beogradu, u hali ,,Aleksandar Nikolić“. Par dana pred 

početak samog takmičenja dobili smo raspored odigravanja utakmica, kao i delegiranje 

‚‚linijaša“. Na prvi pogled odmah sam primetila promenu, a to je da umesto četvoro delegirano 

je dvoje linijskih sudija. Pomislila sam da je greška, ali ubrzo se ispostavilo da nije.  

Dana 20.05.2019., imali smo sudijsku kliniku gde nam je objašnjeno gde stojimo tokom igre, kao 

i za vreme prekida i šta su naše nadležnosti. Na osnovu razgovora sa medjunarodnim sudijama 

dobili smo informaciju da je ova novina uvedena sedam dana pred početak takmičenja i da na 

neki način  ovo takmičenje je sama proba da li će zaživeti ili ne. Inače linijske sudije u ovakvoj 

postavci nisu LINIJSKE već END COURT JUDGES(ECJ). 

Pozicija je takva da se tokom igre, TA,TTA stoji iza osnovne linije, uz led reklame prateci liniju 

koja deli teren po sredini, vodeći računa da ne zaklanjaš kamere od challenge sistema i TV 

prenosa. A u pauzi izmedju setova izvan terena, iza reklama. 

Dužnosti ECJ su te da pokažu dodir bloka,dodir lopte iz terena kao i prolazak lopte izvan 

prostora za igru ako si 100% siguran. 

Moje utakmice su bile, prva utakmica prvog dana(TUR-KOR 3:0), kao i druga utakmica trećeg 

dana (SRB-TUR 0:3).  

Prvog dana kako meni, tako i od komentara koje sam čula izgledalo je čudno i neprirodno, kako 

zbog mesta gde se stoji,tako i zbog toga što stojiš daleko od samog terena trudeći se da vidiš 

ono što treba. Isto tako, tokom utakmica postojali su periodu kada ‚‚nemaš šta da pokažeš“, kao 

i  navika i ono kako si do sada radio , da te ‚‚povuče“ da pokažeš lopta unutra, aut ili antenu.  

Informacija zbog koje i dalje smo prisutni kao linijse sudije jeste ta, da ne postoji mogućnost 

video provere za prelazak lopte izvan antene kao i dodir lopte u polju.  

Na utakmicama na kojima sam bila delegirana, na osnovu svih situacija koje su bile, smatram da 

ECJ nisu bili potrebni, jer sve što je bilo sporno , video proverom se mogla doneti proverna i 

ispravna odluka.  

Da li zbog dosadašnjeg načina rada i pozicije na terenu, kao i kontinuiteta praćenja lopte i same 

koncentracije tokom utakmice, smatram da je ovo u najmanju ruku nelogična promena. Od ECJ 



se očekuje da vide te sporne situacije i budu ‚‚challange“ za njih, a  ‚‚uhvatila“ sam sebe kako u 

nekim delovima pratim utakmicu kao običan gledalac i to sa najbolje pozicije u hali.  

U  svakom slučaju još jedno novo iskustvo, koje videćemo da li će zaživeti ili ne. 

 

Srdačan pozdrav, 

Katarina Jelisavčić, nacionalni sudija 

______________________________________________________________________________ 

 

Prvi vikend VNL za žene u Beogradu, sreda 15.05.2019. godine, utakmica između reprezentacija 

Holandije i Turske, bila sam linijski sudija u „poziciji 1“ po novom sistemu mahanja međunarodnih 

utakmica sa čelendž sistemom. Iskustvo mi je pozitivno i smatram da je korisno da to bude pozicija 

linijskih sudija, za ono za šta su i predviđeni novim sistemom, ali samo pod uslovom da iste linijske sudije 

budu maksimalno koncentrisane, jer jesu u poziciji da vide sve što se od njih očekuje (95% sigurno). 

Potrebno je malo više vremena da se svi naviknemo na ovaj sistem i da će tek onda dobiti željeni smisao, 

jer mislim da ovaj način omogućava da svaki sudija ima odgovarajući stepen odgovornosti, pa je samim 

tim i linijski sudija oslobođen „pritiska“ da vidi i da li je lopta IN/OUT, da li je dodir bloka, dodir igrača u 

polju i na prelazak lopte oko antene, pored prvog, drugog sudije i čelendža. Na taj način može da se 

koncentriše na dodir bloka i prvenstveno dodir igrača u polju i antenu, jer za to nema mogućnost 

čelendža i tako budu od pomoći kolegama. Ovo je samo u slučaju kad postoji čelendž sistem. Koliko će 

zaživeti ideja, ne znam, ali mislim da uz malo vremena, vežbe i privikavanja može da uspe. 

 

Dragana Plavšić 

 

________________________________________________________________________________ 

 

Моје мишљење и утисак о новом систему махања нису баш позитивни. 
Мени барем, из тог угла није лакше да видиш оно што се од нас тражи, сматрам 
да је стара позиција боља за такве ствари и да смо самим тим тако и кориснији на 
терену. 
 
Спортски поздрав!  

 



Марија Ерић 

______________________________________________________________________________ 

 
Jedno lepo iskustvo pre svega, dok sto se tice pozicioniranja linijskog mislim da je 
moglo bolje 
 

S postovanjem,  

 

Nemanja Tasić 

 

______________________________________________________________________________ 

 

 


